
 

 

 

 

 

 

 

 

REUNIÓ DE LA MESA PER A LA REACTIVACIÓ D’ALCOI 

 

Dia: 17 de juny de 2020 

Inici: 17.07 hores 

Final: 18.05 hores 
 

 

La reunió se celebra a la Sala de Plens de l’Ajuntament d’Alcoi i assisteixen en 
representació dels grups municipals: 
 
Antonio Francés Pérez Alcalde 
Jordi Valentí Martínez Juan Portaveu del grup municipal SOCIALISTA 
Juan Enrique Ruiz Doménech Portaveu del grup municipal PARTIDO 

POPULAR 
Elisa Guillem de la Cruz Regidora del grup municipal COMPROMÍS 

ALCOI 
Rosa María García González Portaveu del grup municipal  CIUDADANOS 
Aaron Ferrándiz Santamaría Regidor del grup municipal PODEM 
Sandra Obiol Francés Portaveu del grup municipal GUANYAR 

ALCOI 
David Andrés Abad Giner Portaveu del grup municipal  VOX 
  
  
  
  
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Comencem. Us hem enviat l’informe amb els indicadors de l’impacte socioeconòmic de la 
Covid, en el qual està treballant el Departament de Promoció Econòmica. Hi ha dades que 
encara no hi estan, però sí que s’ha fet un treball important sobre el que vam dir, que ens 
permet tindre una foto el més real possible de la situació social i econòmica de la ciutat. A 
Alcoi i comarca ha tingut un menor impacte que en el conjunt de la província i l’ocupació 
està recuperant-se abans que en la província, en tindre menys dependència dels serveis 
que altres llocs de la província i més capacitat de retenir ocupació. 
 
Per altra banda, al juliol ja tindrem dades de les ajudes del Reactiva Alcoi, i les que hi ha 
per al pagament dels subministraments bàsics van començar el 15 de juny, i ja tindrem un 
reflex de l’impacte. 



 

 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
S’actualitzaran mensualment? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Sí, de tot el que tinguem. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
És interessant saber quantes ajudes de la Generalitat Valenciana per a pimes i autònoms 
es concedeixen. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
S’ha de contrastar a qui es dóna l’ajuda, perquè hi ha incompatibilitat amb les nostres 
ajudes. Hi ha qui ja ha cobrat els 1.500 euros de la Generalitat i altres estan pendents de 
resoldre. A més, com va haver-hi més sol·licituds que l’import, Conselleria vol fer una 
modificació de crèdit per si és possible arribar a més gent. 
 
SANDRA OBIOL 
 
A la pròxima, si ens ho passeu amb més temps… Sé que ho acabarien just, però només 
hem pogut fer una lectura superficial. I que fóra també en valencià. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Hem preferit enviar-lo, perquè, si no, seria una setmana més, segons els tècnics. 
 
SANDRA OBIOL 
 
Han de ser competents els nostres tècnics. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Són competents. 
 
SANDRA OBIOL 
 
Per descomptat, jo deia de la llengua. 
 
Per altra banda, sabem el número d’autònoms, però falta saber la taxa d’activitat. Saber la 
llista d’autònoms i qui ha necessitat ajuda. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Les dades que hi ha són les de la Seguretat Social. Tots no podran sol·licitar l’ajuda, 
només els que tenen direcció d’empresa. Si van a sol·licitar l’ajuda podrem tindre més 
dades, omplir uns formularis per saber més dades, si gasten xarxes… La Cambra tampoc 
no les té, les que tenim són agregades. Però són tan reals com en altres poblacions, i 
podem comparar. 



 

 
SANDRA OBIOL 
 
Altres poblacions tenen més població activa. A nivell comarca, no. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Alguns tenen més xiquets, majors, però no crec que hi haja massa diferència. Si 
l'estructura de la societat és la mateixa, no crec que canvie molt. Entre interior i costa, sí. 
 
SANDRA OBIOL 
 
No podem saber com t’ha afectat com a poble. S’hauria de fer una millora del sistema 
estadístic valencià. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
L’IVE trau la taxa d’atur i no està des de 2018. 
 
SANDRA OBIOL 
 
Tenim un problema estadístic al País Valencià. 
Una altra cosa al voltant de les famílies que reben ajuda de Creu Roja. Al març són 480 
persones i a l’abril 812, però no sabem si eixes 480 estan dins de les 812. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Al maig passen a 259. 
 
SANDRA OBIOL 
 
A l’abril, doncs, 480 més 812? 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
El càtering per a menors no quadra, hi ha un mes malament. 
 
SANDRA OBIOL 
 
La sèrie de pobresa extrema… 
 
ELISA GUILLEM 
 
No quadra, després diu que baixa. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Una dada no quadra, en un lloc parla de sis-centes i escaig famílies i en un altre, menys. 
 
SANDRA OBIOL 
 
Hi ha alguna cosa que no quadra des del començament. 



 

 
ANTONIO FRANCÉS 
 
La idea és que aquest informe, quan estiga complet, passe al Consell Econòmic i Social. 
Reviseu-lo i, si hi veieu alguna cosa, ho millorem. 
 
ELISA GUILLEM 
 
Heu passat les actes? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Demà les passem. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Estaria bé veure com és l’evolució des de febrer. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Ens ho passeu, però he de dir que han fet un bon treball i ens permet fer un seguiment de 
l’evolució. 
 
ELISA GUILLEM 
 
Sí, sí. 
 
SANDRA OBIOL 
 
Sí, sí. 
 
Una cosa: quan parleu de categoria i de sector econòmic, podríem saber de quin sector? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Les dades sobre ocupats no les sabem. Dels que demanen feina, sí. Estarem en contacte 
amb la Seguretat Social per si les tenen. 
 
SANDRA OBIOL 
 
Al País Valencià podríem millorar el sistema estadístic. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Us hem passat una actualització de les propostes. De Guanyar, el market place ja estem 
parlant amb el sector, i que siga una ferramenta no només per a vendre, també de 
formació. De les activitats d’estiu ja hem parlat. 
Compromís, la Conselleria ja ha convocat les ajudes a la digitalització del comerç, i cal 
veure com ajudem. 
Cal afegir que vinculat al market place ja hi ha empreses de repartiment a domicili. 
 
 



 

ELISA GUILLEM 
 
Vols dir que incrementarem eixes ajudes? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Parlarem amb el sector per si necessiten alguna cosa, veure l’impacte i, si cal reforçar,... 
 
Sobre la Fira de Comerç Local que ha plantejat Ciudadanos, estem treballant algunes 
iniciatives, però caldrà veure si sanitàriament es pot. Sobre el suport als sectors afectats 
que deia el PP, ja estem fent algunes qüestions i altres, com, per exemple, crear l’etiqueta 
cuina de mercat, si és interessant; potser, no ara, però sí que és una iniciativa a abordar. 
També estaria bé tenir un segell de qualitat dels hostalers al qual es poden adherir. 
 

JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
En el tema del mercat, està encaminat a demanar uns mínims i a partir d’ací anar fent. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Per altra banda, ja treballem la línia de consum de proximitat. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
També està fer promoció d’esdeveniments comercials per tots els barris, i un projecte que 
siga cultural-comercial. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
L’actor Xavi Mira ens ha fet una proposta de vincular comerç i cultura, i hi ha més d’un 
centenar de comerços interessats. Està funcionant bé. 
 
SANDRA OBIOL 
 
Potser no s’arribe al mínim que necessitaven. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Anem a donar suport a aquesta iniciativa, encara que no s’arribe a l’objectiu. 
Respecte de la millora de parcs i jardins, mirarem a veure la disponibilitat pressupostària. I 
dels plans d’ocupació, estem a l’espera de conéixer els plans anunciats per la Conselleria 
d’Economia Sostenible per a reforçar. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Respecte de l’auditoria de carrers i saber-ne les prioritats, cal saber si hi ha una llista 
d’obres amb partida per a vincular a la pandèmia. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Podem fer una llista d’obres que es licitaran aquests mesos. L’objectiu és traure el màxim 
nombre de contractes en el menor temps possible, i obrir Alcoi i comarca, que hi haja 



 

repartiment per a tots. Estem agilitzant al màxim totes les que podem. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Si està la plaça Benissaidó, per exemple, és contracte major i ací no podem fugir. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Les que tenien partida estan agilitzant-se i les referents a accessibilitat, tenim un contracte 
obert amb totes les obres que es faran. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Els components del grup motor van fer propostes i fixar prioritats. 
 

JORDI MARTÍNEZ 
 
També tenim un contracte menor licitat o a punt sobre l’ampliació del Pla d’Accessibilitat. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Està acceptada la creació d’una Oficina per la Transformació Digital, però volem saber en 
què treballeu. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Estem acabant el pla director per a l’impuls de la indústria. La idea és acabar aquest mes i 
treballarem amb el Consell Econòmic i Social. Recull accions per a l’impuls de la indústria, 
vinculat al Digital Cities Challenge. Moltes empreses no s’assabenten de les ajudes que hi 
ha, fer una tasca d’acompanyament i impulsar propostes entre el nostre teixit empresarial. 
També està l’Oficina de Captació d’Inversions, entre les accions que impulsarem. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Respecte de l'Oficina de Transformació Digital, en la primera edició es tracta de generar 
eixes oficines, ajudes de difusió o implantació de programes tecnològics, generar un 
ecosistema favorable. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El tema del Digital s’hauria d’haver resolt ja, el compromís de la UE era traure 
finançament; de 16 línies d’actuació, una és eixa. Si va tot bé, buscarem eixe finançament 
europeu. 
 
Una altra proposta era la del lloguer dels immobles municipals. Molts tenen un lloguer 
ajustat a la capacitat econòmica, paguen d’acord amb la renda. Condonar a tots és 
impossible, s’ha de revisar la situació de cadascú. 
 
Respecte del seguiment dels majors, està dins de les Ciutats Amigables amb la Gent 
Gran. No és fàcil, però sí que es pot treballar en una xarxa a través de veïns, amb un 
seguiment més directe. 
 



 

DAVID ABAD 
 
En pàrquings com el del Racó, la Rosaleda, Goya... es podrien fer descomptes per a fer 
compres. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Vanessa va veure si al de la Rosaleda i el del Centre Comercial, que la primera hora fora 
gratis, com es fa al Centre Comercial. 
 
DAVID ABAD 
 
Serviria per a potenciar el comerç. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Respecte del pla d’emergència sanitària, s’està treballant per si hi ha un possible rebrot. 
Esperem que no... 
 
DAVID ABAD 
 
A la Xina ja hi ha rebrots, hem d’anar amb cura. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Està la taula de desescalada actualitzada per departaments. Cal comentar que hem 
començat a obrir els parcs infantils, van desinfectant-se progressivament. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
La idea és que puguen estar tots aquesta setmana, a veure si és possible. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
La desinfecció que és diària o com? 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Desinfecció diària i en alguns llocs més vegades, però és complicat perquè pots 
desinfectar i al cap d’unes hores haver de tornar-ho a fer. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
De Conselleria han tret unes instruccions, com la mascareta per a majors de sis anys, l’ús 
d’hidrogel. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Distància de metre i mig. 
 
 



 

SANDRA OBIOL 
 
Com les terrasses. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Quan no miren els pares, els xiquets estaven abraçant-se, jugant molt junts. Si els pares 
no miren, passa això. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Al setembre, quan comencen les escoles, s'ha d'intentar que els pares ajuden. No es pot 
desinfectar el tobogan cada vegada. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Hi haurà control de la capacitat? 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Els parcs no tenen capacitat, cal mantenir la distància. El problema principal serà als 
parcs grans, com el dels tubs, el Romeral… Cal que els pares siguen previnguts, que 
guarden la distància, rentar-se les mans, portar mascareta… 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Fins a tenir la vacuna serà així. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
M’agradaria saber, per prevenció de riscos, com està el tema de les mascaretes, si ha 
canviat el protocol. 
 
ROSA GARCÍA 
 
Es va comentar en la reunió de prevenció. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Vaig arribar un poc tard. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Es va comentar que qui comparteix espai tindrà mascareta diària. Per als altres, la Mútua i 
la normativa sanitària ens diu que no hi ha obligació de donar mascareta cada dia. 
Segons les que tinguem, anirem donant. N’hem comprat en Comersan i tenim també 
altres. El dia de la reunió vam recalcar que cal donar-ne de manera obligatòria als que 
comparteixen cotxe, espai… 
 
ELISA GUILLEM 
 
Són de les que es llaven? 



 

 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Estem intentant comprar ací. Açò no és un EPI, i hem de saber qui necessita les unes o 
les altres. Si trobem una empresa local, comprarem ací. Donarem a tots els que siga 
obligatòria i a la resta, quan puguem. Les de Comersan no són molt cares. 
 
ROSA GARCÍA 
 
Prevenció ens va comentar que no és obligatòria si es pot garantir la distància de 
seguretat. Els qui consideren que és necessària, grups de risc, la poden demanar. És com 
si et fa falta un ordinador, jo no n’he demanat mai. 
 
SANDRA OBIOL 
 
En tenim i no s’estan utilitzant? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Ho hem vist tot, l’hidrogel es gasta molt més, el comprem a Alcoi. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Korott, Nirvel i Laboratorio Español de Investigación Cosmetológica van fer donacions a 
l’hospital i ens feien part. Quan ja en tenien, vam fer una compra a Korott i Nirvel, peró 
amb Laboratorio he parlat dues vegades i encara no ens han dit res. 
 
SANDRA OBIOL 
 
Una cosa, en indústria hi ha menys atur que fa un any. O perdem població o s’ha instal·lat 
una gran empresa. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Quan una persona perd l’ocupació en el seu sector, en busca en un altre. T’apuntes a 
diferents sectors. 
 
SANDRA OBIOL 
 
Estaria bé saber si passa d’un sector a un altre. 
 
ROSA GARCÍA 
 
No recorde on vam parlar de fer un homenatge a tots per la Covid-19? Era en aquesta 
Mesa? Una idea era el 9 d’Octubre? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Quique Ruiz va dir que una possibilitat podria ser un reconeixement a professionals en els 
Premis 9 d’Octubre, i podria ser una bona fórmula. 
 
 



 

ROSA GARCÍA 
 
Hauríem de fer una valoració, és difícil recollir a tots. Fer una placa a totes les persones, 
entitats… per a manifestar la gratitud. No em sembla malament el 9 d’Octubre. Podem 
veure l’homenatge d’Estat que es farà a Madrid el 16 de juliol. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Aquest és un homenatge a les víctimes. Hauríem de sumar-nos al que es faça en l’àmbit 
nacional i després veure nosaltres què fem. Són tres aspectes: les víctimes, la resposta 
solidària i els treballadors que han estat al peu del canó. 
 
ROSA GARCÍA 
 
Unificar tot en un, que ningú no estiga molest. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
A Madrid hi ha una placa per l’11 M. Fer una cosa general, que tot el món es puga sentir 
representat. 
 
ROSA GARCÍA 
 
Alguna cosa així, paraules de gratitud. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
La pròxima setmana se celebrarà Consell de Cultura. Dimecres que ve és festa, que mai 
no entendré. 
 
Hi ha més assumptes? 
 
I, no havent-hi més assumptes, finalitza la sessió a les 18.05 hores. 
 
 

 
 
Día:        17 de junio de 2020 
 
Inicio:     17:07 horas 
 
Final:      18:05 horas 
 
 
 
La reunión se celebra en el salón de Plenos del Ayuntamiento de Alcoy y asisten en 
representación de los grupos municipales: 
 
Antonio Francés Pérez                 Alcalde 
 
Jordi Valentín Martínez Juan        Portavoz del grupo municipal SOCIALISTA 
 



 

Juan Enrique Ruiz Doménech      Portavoz del grupo municipal PARTIDO POPULAR 
 
Elisa Guillem de Cruz                   Concejala del grupo municipal COMPROMÍS ALCOI 
 
Rosa María García González       Portavoz del grupo municipal CIUDADANOS 
 
Aaron Ferrándiz Santamaría        Concejal del grupo municipal PODEM 
 
Sandra Obiol Francés                  Portavoz del grupo municipal GUANYAR ALCOI 
 
David Andrés Abad Giner             Portavoz del grupo municipal VOX 
 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Empezamos. Os hemos enviado el informe con los indicadores del impacto 
socioeconómico de la Covid, en el que está trabajando el departamento de Promoción 
Económica. Hay datos que todavía no están, pero sí que se ha hecho un trabajo 
importante sobre lo que dijimos, que nos permite tener una foto lo más real posible de la 
situación social y económica de la ciudad. 
 
En Alcoy y comarca ha tenido un menor impacto que en el conjunto de la provincia y la 
ocupación está recuperándose antes que en la provincia, al tener menos dependencia de 
los servicios que otros lugares de la provincia y más capacidad de retener ocupación. 
 
Por otro lado, en julio ya tendremos datos de las ayudas del Reactiva Alcoy, y las que hay 
para el pago de los suministras básicos empezaron el 15 de junio, y ya tendremos un 
reflejo del impacto. 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
¿Se actualizarán mensualmente? 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Sí, de todo lo que tengamos. 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Es interesante saber cuántas ayudas de la Generalitat Valenciana para pymes y 
autónomos se conceden. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Se tiene que contrastar a quién se da la ayuda, porque hay incompatibilidad con las 
nuestras. Hay quien ya ha cobrado los 1.500 euros de la Generalitat y otras están 
pendientes de resolver. Además, como hubo más solicitudes que importe, Conselleria 



 

quiere hacer una modificación de crédito por sí es posible llegar a más gente. 
 
 
SANDRA OBIOL 
 
A la próxima, si nos lo pasáis con más tiempo… Sé que lo acabarían justo, pero solo 
hemos podido hacer una lectura superficial. Y que fuera también en valenciano. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Hemos preferido  enviarlo, porque de lo contrario sería una semana más, según los 
técnicos. 
 
 
SANDRA OBIOL 
 
Tienen que ser competentes nuestros técnicos. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Son competentes. 
 
 
SANDRA OBIOL 
 
Por supuesto, yo decía de la lengua. 
 
Por otro lado, sabemos el número de autónomos, pero falta saber la tasa de actividad. 
Saber el listado de autónomos y quienes han necesitado ayuda. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Los datos que hay son los de la Seguridad Social. Todos no podrán solicitar la ayuda, solo 
los que tienen dirección de empresa. Si van a solicitar la ayuda podremos tener más 
datos, llenar unos formularios para saber más datos, si utilizan redes… La Cámara 
tampoco los tiene, los que tenemos son agregados. Pero son tan reales como en otras 
poblaciones, y podemos comparar. 
 
 
SANDRA OBIOL 
 
Otras poblaciones tienen más población activa. A nivel comarca no. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Algunos tienen más niños, mayores, pero no creo que haya demasiada diferencia. Si la 
estructura de la sociedad es la misma, no creo que cambie mucho. Entre interior y costa 
sí. 



 

 
 
SANDRA OBIOL 
 
No podemos saber cómo te ha afectado como pueblo. Se tendría que hacer una mejora 
del sistema estadístico valenciano. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El IVE saca la tasa de paro y no está desde 2018. 
 
 
SANDRA OBIOL 
 
Tenemos un problema estadístico en el País Valencià. 
Otra cosa alrededor de las familias que reciben ayuda de Cruz Roja. En marzo son 480 
personas y en abril 812, pero no sabemos si esas 480 están dentro de las 812. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Pasan en mayo a 259. 
 
 
SANDRA OBIOL 
 
En abril, pues, ¿480 más 812? 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Lo del catering para menores no cuadra, hay un mes mal. 
 
 
SANDRA OBIOL 
 
La serie de pobreza extrema… 
 
 
ELISA GUILLEM 
 
No cuadra, después dice que baja. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Un dato no cuadra, en un lugar habla de seiscientas y pico familias y en otro menos. 
 
 
SANDRA OBIOL 
 



 

Hay algo que no cuadra desde el comienzo. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
La idea es que este informe, cuando esté completo, pase al Consejo Económico y Social. 
Revisadlo y si veis algo, lo mejoramos. 
 
 
ELISA GUILLEM 
 
¿Habéis pasado las actas? 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Mañana las pasamos. 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Estaría bien ver cómo es la evolución desde febrero. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Nos lo pasáis, pero tengo que decir que han hecho un buen trabajo y nos permite hacer 
un seguimiento de la evolución. 
 
ELISA GUILLEM 
 
Sí, sí 
 
SANDRA OBIOL 
 
Sí, sí 
 
Una cosa, cuando habláis de categoría y sector económico, ¿podríamos saber qué 
sector? 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Datos sobre ocupados no los sabemos. De los que demandan trabajo sí. Estaremos en 
contacto con la Seguridad Social por si los tienen. 
 
 
SANDRA OBIOL 
 
En el País Valencià podríamos mejorar el sistema estadístico. 
 
 



 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Os hemos pasado una actualización de las propuestas. De Guanyar, el market place ya 
estamos hablando con el sector, y que sea una herramienta no solo para vender, también 
de formación. De las actividades de verano ya hemos hablado. 
Compromís, la Conselleria ya ha convocado las ayudas a la digitalización del comercio, y 
hay que ver cómo ayudamos. 
Añadir que vinculado al market place ya hay empresas de reparto a domicilio. 
 
 
ELISA GUILLEM 
 
¿Quieres decir que incrementaremos esas ayudas? 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Hablaremos con el sector por si necesitan algo, ver el impacto y si hay que reforzar. 
 
Sobre la Feria de Comercio Local que ha planteado Ciudadanos, estamos trabajando 
algunas iniciativas, pero habrá que ver si sanitariamente se puede. Sobre el apoyo a los 
sectores afectados que decía el PP, ya estamos haciendo algunas cuestiones y otras, 
como por ejemplo crear el hashtag cocina de mercado sí es interesante, quizás no ahora, 
pero sí es una iniciativa a abordar. También estaría bien tener un sello de calidad de los 
hosteleros al que se pueden adherir. 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
En el tema del mercado, está encaminado a pedir unos mínimos y a partir de ahí ir 
tirando. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Por otro lado, ya trabajamos la línea de consumo de proximidad. 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
También está hacer promoción de acontecimientos comerciales por todos los barrios, y un 
proyecto que sea cultural-comercial. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El actor Xavi Mira nos ha hecho una propuesta de vincular comercio y cultura, y hay más 
de un centenar de comercios interesados. Está funcionando bien. 
 
 
SANDRA OBIOL 
 



 

Quizás no se llegue al mínimo que necesitaban. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Vamos a apoyar esta iniciativa, aunque no se llegue al objetivo. 
Respecto a la mejora de parques y jardines miraremos a ver la disponibilidad 
presupuestaria, y de los planes de empleo, estamos a la espera de conocer los planes 
anunciados por la Conselleria de Economía Sostenible para reforzar. 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Respecto a la auditoría de calles y saber las prioridades, saber si hay un listado de obras 
con partida para vincular a la pandemia. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Podemos hacer un listado de obras que van a licitarse estos meses. El objetivo es sacar 
el máximo número de contratos en el menor tiempo posible, y abrir en Alcoy y comarca, 
que haya reparto para todos. Estamos agilizando al máximo todas las que podamos. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Si está la plaza Benisaidó, por ejemplo, es contrato mayor y ahí no podemos huir. 
 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Las que tenían partida están agilizándose, y las referentes a accesibilidad tenemos un 
contrato abierto con todas las obras que van a hacerse. 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Los componentes del grupo motor hicieron propuestas y fijar prioridades. 
 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
También tenemos un contrato menor licitado o a punto sobre la ampliación del Plan de 
Accesibilidad. 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Está aceptada la creación de una Oficina para la Transformación Digital, pero queremos 
saber en que trabajáis. 
 
 



 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Estamos acabando el plan director para el impulso de la industria. La idea es acabar este 
mes y lo trabajaremos en el Consejo Económico y Social. Recoge acciones para el 
impulso de la industria, vinculado al Digital Cities Challenge. Muchas empresas no se 
enteran de las ayudas que hay, haciendo una tarea de acompañamiento impulsando 
propuestas entre nuestro tejido empresarial. También está la oficina de captación de 
inversiones, con acciones que vayamos a impulsar. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Respecto a la oficina de transformación digital, en la primera edición se trata de generar 
esas oficinas, ayudas de difusión o implantación de programas tecnológicos, generar un 
ecosistema favorable. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El tema del Digital se tendría que haber resuelto ya, el compromiso de la UE era sacar 
financiación, de 16 líneas de actuación una es esa. Si va todo bien, buscaremos esa 
financiación europea. 
 
Otra propuesta era la del alquiler de los inmuebles municipales. Muchos tienen un alquiler 
ajustado a la capacidad económica, pagan en función de la renta. Condonar a todos es 
imposible, se tiene que revisar la situación de cada cual. 
 
Respecto al seguimiento de los mayores, está dentro de las Ciudades amigables con la 
gente mayor. No es fácil, pero sí que se puede trabajar en una red a través de vecinos, 
con un seguimiento más directo. 
 
 
DAVID ABAD 
 
En párkings como el del Racó, Rosaleda, Goya se podrían hacer descuentos para hacer 
compras. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Vanessa vio en el de la Rosaleda y Centro Comercial que la primera hora fuera gratis, 
como se hace en el Centro Comercial. 
 
 
DAVID ABAD 
 
Serviría para potenciar el comercio. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Respecto al plan de emergencia sanitaria, se está trabajando por si hay un posible 
rebrote, esperemos que no. 



 

 
 
DAVID ABAD 
 
En China ya hay rebrotes, tenemos que ir con cuidado. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Está la tabla de desescalada actualizada por departamentos. Comentar que hemos 
empezado a abrir los parques infantiles, van desinfectándose progresivamente. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
La idea es que puedan estar todos esta semana, a ver si es posible. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
¿La desinfección que es diaria o cómo? 
 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Desinfección diaria y en algunos lugares más veces, pero es complicado porque puedes 
desinfectar y en horas tener que volverlo a hacer. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
De Conselleria han sacado unas instrucciones, como la mascarilla para mayores de seis 
años, el uso de hidrogel. 
 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Distancia de metro y medio. 
 
 
SANDRA OBIOL 
 
Como las terrazas. 
 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Cuando no miran los padres, los niños estaban abrazándose, jugando muy juntos. Si los 
padres no miran, pasa esto. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
En septiembre, cuando empiezan las escuelas, se tiene que intentar que los padres 



 

ayuden. No se puede desinfectar el tobogán cada vez. 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
¿Habrá control de aforo? 
 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Los parques no tienen aforo, hay que mantener la distancia. El principal problema será en 
los parques grandes, como el de los tubos, el Romeral… Hace falta que los padres sean 
precavidos, que guarden la distancia, lavarse las manos, llevar mascarilla… 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Hasta tener la vacuna será así. 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Me gustaría saber, por prevención de riesgos, como está el tema de las mascarillas, si ha 
cambiado el protocolo. 
 
 
ROSA GARCÍA 
 
Se comentó en la reunión de prevención. 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Llegué un poco tarde. 
 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Se comentó que quienes compartan espacio tendrán mascarilla diaria. Para los otros, la 
Mutua y la normativa sanitaria nos dice que no hay obligación de dar mascarilla cada día. 
En función de las que tengamos iremos dando. Hemos comprado en Comersan y 
tenemos también otras. El día de la reunión recalcamos que hay que dar de manera 
obligatoria a los que comparten coche, espacio… 
 
 
ELISA GUILLEM 
 
¿Son de las que se lavan? 
 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 



 

Estamos intentando comprar aquí. Esto no es un EPI, y tenemos que saber quién 
necesita unas u otras. Si encontramos una empresa local, compraremos ahí. Daremos a 
todos los que sea obligatoria y al resto cuando podamos. Las de Comersan no son muy 
caras. 
 
 
ROSA GARCÍA 
 
Prevención nos comentó que no es obligatoria si se puede garantizar la distancia de 
seguridad. Quienes consideran que es necesaria, grupos de riesgo, la pueden pedir. Es 
cómo si te hace falta un ordenador, yo no he pedido nunca. 
 
 
SANDRA OBIOL 
 
¿Tenemos y no se están utilizando? 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Hemos visto todo, hidrogel se gasta mucho más, lo compramos en Alcoy. 
 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Korott, Nirvel y Laboratorio Español de Investigación Cosmetológica hicieron donaciones 
en el hospital y nos hacían parte. Cuando ya tenían, hicimos una compra a Korott y Nirvel, 
pero a Laboratorio he hablado dos veces y todavía no nos han dicho nada. 
 
 
SANDRA OBIOL 
 
Una cosa, en industria hay menos paro que hace un año. O perdemos población o se ha 
instalado una gran empresa. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Cuando una persona pierde el empleo en su sector, busca en otro. Te apuntas a 
diferentes sectores. 
 
 
SANDRA OBIOL 
 
Estaría bien saber si pasa de un sector a otro. 
 
 
ROSA GARCÍA 
 
No recuerdo dónde hablamos de hacer un homenaje a todos por la Covid-19. ¿Era en 
esta Mesa? ¿Una idea era el 9 de Octubre? 



 

 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Quique Ruiz dijo que una posibilidad podría ser un reconocimiento a profesionales en los 
Premios 9 d’Octubre, y podría ser una buena fórmula. 
 
 
ROSA GARCÍA 
 
Tendríamos que hacer una valoración, es difícil recoger a todos. Hacer una placa a todas 
las personas, entidades… manifestando la gratitud. No me parece mal el 9 d’Octubre. 
Podemos ver el homenaje de Estado que se hará a Madrid el 16 de julio. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Éste es un homenaje a las víctimas. Tendríamos que sumarnos al que se haga en el 
ámbito nacional y después ver nosotros que hacemos. Son tres aspectos, las víctimas, la 
respuesta solidaria y los trabajadores que han estado al pie del cañón. 
 
 
ROSA GARCÍA 
 
Unificar todo en uno, que nadie esté molesto. 
 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
En Madrid hay una placa por el 11 M. Hacer una cosa general, que todo el mundo se 
pueda sentir representado. 
 
 
ROSA GARCÍA 
 
Algo así, palabras de gratitud. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
La próxima semana se celebrará Consejo de Cultura. El próximo miércoles es fiesta, que 
nunca entenderé. 
 
Hay más asuntos? 
 
Y, no habiendo más asuntos, finaliza la sesión a las 18:05 horas. 
 
 
 


